

Press Release

Office of the Commissioner for Human Rights Communication Unit

Ref: 266b09

Tel. +33 (0)3 88 41 35 38

Fax +33 (0)3 90 21 50 53

Internet: www.commissioner.coe.int

e-mail: press.commissioner@coe.int



47 member States

Albania

Andorra

Armenia

Austria

Azerbaijan

Belgium

Bosnia and Herzegovina

Bulgaria

Croatia

Cyprus

Czech Republic

Denmark

Estonia

Finland

France

Georgia

Germany

Greece

Hungary

Iceland

Ireland

Italy

Latvia

Liechtenstein

Lithuania

Luxembourg

Malta

Moldova

Monaco

Montenegro

Netherlands

Norway

Poland

Portugal

Romania

Russia

San Marino

Serbia

Slovakia

Slovenia

Spain

Sweden

Switzerland

"The former Yugoslav

Republic of

Macedonia"

Turkey

Ukraine

United Kingdom

Foreign policy principles should respect human rights values

Strasbourg, 30.06.2009 - "The protection of human rights is not only a national but also an international concern and responsibility", said Thomas Hammarberg, Council of Europe Commissioner for Human Rights, in his latest Viewpoint published today.

Pointing out that European governments have an obvious self interest in stability and peace, Commissioner Hammarberg encourages them to have a meaningful and sincere dialogue on human rights to find effective ways to implement active foreign policies based on human rights. "Several governments in Europe are now guided by a strategy directive for human rights in their foreign affairs policy. This has proved to be an effective way of clarifying basic principles and priorities. The adoption of such directives and reports on their implementation has provided a sound basis for in-depth discussions on human rights in foreign relations."

Published fortnightly, Viewpoints can be used by the media without prior consent, provided that the text is not modified and the original source is indicated in the following way: "Also available at the Commissioner's website at www.commissioner.coe.int".

Media contacts in the Commissioner's Office:

Stefano Montanari, +33 6 61 14 70 37; stefano.montanari@coe.int

-

Pour une politique étrangère plus respectueuse des principes des droits de l'homme

Strasbourg, 30.06.2009 - « La protection des droits de l'homme est une question qui relève non seulement de la responsabilité nationale mais aussi de la responsabilité internationale », a dit aujourd'hui Thomas Hammarberg, Commissaire aux droits de l'homme du Conseil de l'Europe en publant son dernier Point de vue.

Observant que les gouvernements européens ont tout intérêt à ce que règnent la stabilité et la paix, le Commissaire Hammarberg les encourage à mener un dialogue constructif et sincère pour trouver avec efficacité des moyens de mettre en œuvre une politique étrangère active fondée sur les droits de l'homme. « La politique étrangère de plusieurs gouvernements d'Europe est maintenant encadrée par une directive stratégique pour les droits de l'homme. C'est un moyen de clarifier les principes fondamentaux et les priorités qui a fait la preuve de son efficacité. L'adoption de telles directives et de rapports sur leur mise en œuvre sert de socle à des discussions approfondies sur les droits de l'homme dans les relations étrangères. »

Publiés deux fois par mois, les *Points de vue* peuvent être republiés dans la presse ou sur Internet sans notre accord préalable, sous réserve que le texte ne soit pas modifié et qu'il soit fait mention de la source comme suit : « *Également disponible sur le site du Commissaire, sur www.commissioner.coe.int* ».

Contacts presse au Bureau du Commissaire :

Stefano Montanari, +33 6 61 14 70 37; stefano.montanari@coe.int